



Chinese programs on Culture, Literature, History, Health & Wellness, Life Skills, Special Events and more!

Programs for July - August 2017

LITERATURE & READING 文學

CHINESE CLASSICS STUDY CLUB 國學讀書會 (國語)

Club members meet on the first Friday of each month to study Chinese classics in history, literature and philosophy. This club is led by Dr. Liang Chen. In Mandarin. Registration required.

國學經典讀書會定於每月的第一個星期五開會，學習中國傳統文化的經典著作。由陳良博士主持。有興趣參加者，請預先報名。

Fri Jul 7 & Aug 4 6:30-8:30pm Brighthouse

CHINESE COUPLETS STUDY CLUB 對聯學會 (粵語)

Club members meet on the first Wednesday of each month to discuss Chinese couplets and share their own works. This club is led by Ronald Zhang. In Cantonese. Registration required.

對聯學會定於每月的第一個星期三開會，討論對聯的歷史、故事、典故、趣聯及對聯的格律與創作等問題。會員可輪流主講自己擬定的主題，分享文獻、資料和自己的對聯作品。由張士方老師主持。有興趣參加者，請預先報名。

Fri Jul 7 & Aug 4 10:00am-12:00pm Brighthouse

CANTONESE READING CLUB 粵語讀書會

Club members meet every two months to discuss Chinese novels and literature. In Cantonese. Registration required.

粵語讀書會兩個月開會一次，討論中文小說及文學作品，會員輪流擔任主持。有興趣參加者，請預先報名。(九月至十二月放假)

Mon Jul 17 7:30-9:00pm Brighthouse

TAIWANESE READING CLUB 台語讀書會

Club members meet on the third Tuesday of each month to discuss Chinese novels and literature. In Taiwanese. Registration required.

台語讀書會定於每月的第三個星期二開會，討論中文小說及文學作品，會員輪流擔任主持。有興趣參加者，請預先報名。

Tue Jul 18 & Aug 15 2:00-4:00pm Brighthouse

MANDARIN READING CLUB

國語讀書會：書籍是我最密切的良師益友

Club members meet on the second Friday of each month to discuss Chinese novels and literature. In Mandarin. Registration required.

國語讀書會定於每月的第二個星期五開會，討論中文小說及文學作品，由 Jane Luo 主持。有興趣參加者，請預先報名。

Fri Aug 11 2:30-3:30pm Brighthouse

PHILOSOPHY 哲學

CONFUCIANISM STUDY CLUB 樂之堂《論語》讀書會 (國語)

Club members will focus on the study of *The Analects*. This club is led by James Dang. In Mandarin. Registration required.

《論語》讀書會由党吉安老師主持。党老師將以生動的語言，深入淺出地從現代視角來詮釋這部經典，闡發其在啟迪心靈、安身立命、以及解決文化衝突中的作用。有興趣參加者，請預先報名。

For more information about Richmond Public Library's programs, and to register for an event, visit the library's online event calendar at www.yourlibrary.ca/events or call the library at 604-231-6462.

講題:

七月十四日 衛靈公第十五 (下)
七月廿一日 季氏第十六
七月廿八日 陽貨第十七
八月十一日 微子第十八
八月十八日 子張第十九
八月廿五日 堯曰第二十

Fri Jul 14, 21, 28, Aug 11, 18 & 25 7:00-8:30pm
Brighthouse

HISTORY 中國歷史

THE DISPUTE BETWEEN CHU AND HAN 楚漢之爭

Come hear Winnie Tang will tell stories about the dispute between Xiang Yu (Chu) and Liu Bang (Han) after the fall of the Qin dynasty in 202 A.D. This program takes from on the third Thursday of each month from July – October.

Thu Jul 20 & Aug 17 10:30am-12:00pm

LANGUAGE 中國語言

CANTONESE FOR MANDARIN SPEAKERS 實用粵語快易通

Do you want to speak Cantonese like a native speaker? This multi-session program will teach you the basics of the Cantonese language. Taught by Ronald Zhang. Registration required.

課程內容包括：廣東話拼音、張士方九聲注音法、粵語歌、日常會話等。為了了解老師的教學效果和學員的學習成就，完成課程後將舉行考試。由張士方老師授課。有興趣參加者，請預先報名。

Mon May 15-Jul 31 10am-12:00pm Brighthouse
(No class on July 3)

MANDARIN, CANTONESE AND ENGLISH EXCHANGE CLUB

國、粵、英語語言交換學會

Do you want to exchange your knowledge of English, Cantonese or Mandarin with other language learners? Come and join this weekly language exchange club to share your knowledge of English,

Cantonese or Mandarin with other learners of these languages. Led by Zoe Yiu. Registration required.

歡迎參加語言交換學會，與其他人聊天以提高國、粵、英語水平。由 Zoe Yiu 主持。有興趣參加者，請預先報名。

Wed Jul 5-Aug 30 6:30-8:00pm Brighthouse

ART 藝術

CHINESE ART TUTORIAL 中國書畫點評 (英、國語)

Students and self-learners of Chinese calligraphy and painting can get free advice from artists. There will be demonstrations at each session. In partnership with Haipai Painting and Calligraphy Society of Canada. In English and Mandarin. Drop in.

自學者可以向藝術家討教及書畫交流。每次有書畫示範。合辦機構：加拿大海派書畫院。歡迎參加。

Sun Jul 9 & Aug 13 2:00-4:00pm Brighthouse

CHINESE ARTISTS' CLUB

中國藝術聯誼會 (國、粵語)

The Chinese Artists' Club meets on the third Sunday of each month to discuss and practice Chinese calligraphy and painting and share their works. In Cantonese and Mandarin. Drop in.

中國藝術聯誼會將於每月的第三個星期日開會，討論中國藝術的創作、書畫技巧等等。會員可分享字節的作品。會員自備所需畫具。歡迎參加。

Sun Jul 16 & Aug 20 2:00-4:00pm Brighthouse

HEALTH 健康

PROSTATE HEALTH SERIES 前列腺健康系列

This monthly series is presented by medical doctors and specialists. In partnership with Canadian Cancer Society and Prostate Cancer Foundation of BC. Registration required.

這些免費講座均由醫生及其他醫學專家講解。合辦機構：Canadian Cancer Society and Prostate

For more information about Richmond Public Library's programs, and to register for an event, visit the library's online event calendar at www.yourlibrary.ca/events or call the library at 604-231-6412.

Cancer Foundation of BC。有興趣參加者，請預先報名。

EXERCISE & PROSTATE CANCER (In English with Cantonese interpretation)

運動與前列腺癌（英語講解、粵語翻譯）

Thu Jul 13 7:00-8:30pm Brighthouse

MEN'S HEALTH (in Cantonese)

男仕健康問題（粵語）

Thu Aug 10 7:00-8:30pm Brighthouse

UNDERSTANDING COMMON SKIN DISEASES

皮膚病知多少（粵語）

In this seminar, dermatologist Dr. Vincent Ho will discuss the differences between some common and dangerous skin problems, such as eczema, psoriasis and skin cancer, as well as explore treatment options. In partnership with Canadian Health Awareness Society. In Cantonese. Registration required.

皮膚專科何長賢醫生將討論濕疹、牛皮癬、皮膚癌等常見的皮膚病及其治療方法。合辦機構：加拿大健康促進會。有興趣參加者，請預先報名。

Thu Jul 20 7:30-9:00pm Brighthouse

NEW TREATMENT FOR DIABETES

糖尿病新療法（粵語）

Find out about some of the new diabetes treatments and medical options available to help people with diabetes control their blood glucose. Participants will receive the latest model glucometer with ten test strips and can enter a raffle draw for 80 more test strips (value at \$60). In partnership with Canadian Health Awareness Society. In Cantonese. Registration required.

請來參加為糖尿病患者而設的講座，學習如何透過新的藥物和醫療方法來改善你的血糖控制。所有參加者將獲贈最新款血糖測試機和十張試紙，及健康小食，並可參加幸運抽獎，獎品為 80 張血糖試紙（價值 60 元）。合辦機構：加拿大健康促進會。有興趣參加者，請預先報名。

Thu Jul 27 7:30-9:00pm Brighthouse

BASIC COMPUTERS FOR SENIORS 給長者的基礎電腦班（粵語）

Learn the basics of how to use a computer, surf the Internet and how to use an Android tablet and smartphone. **Bring your own laptop, tablet and smartphone to class.** Must attend all six sessions. Due to high demand, this program is for local residents who have not taken this course before. Taught by Mr. Jim Ng. In Cantonese. Registration required. (Registration begins on May 16)

內容包括：電腦基本組件及配備；購買電腦常識；鍵盤、滑鼠及視窗的操作；認識瀏覽器；網上搜尋資料；使用電郵；網絡安全守則；無線網絡之使用；Android 平板電腦操作基礎及如何下載及安裝軟件；Android 智能電話之使用等。請自備手提電腦、平板電腦及智能手機。由電腦老師 Jim Ng 先生教授。座位有限，請預先報名（五月十六日起接受報名）。只限未參加過本課程的本地居民報名。必須出席全六講。

Tue & Thu Jul 11-27 10:00am-12:00pm Brighthouse

BASIC COMPUTERS FOR SENIORS 給長者的基礎電腦班（國語）

Learn the basics of how to use a computer, surf the Internet and how to use an Android tablet and smartphone. **Bring your own laptop, tablet and smartphone to class.** Must attend all six sessions. Due to high demand, this program is for local residents who have not taken this course before. Taught by Mr. Jim Ng. In Mandarin. Registration required. (Registration begins on June 6)

內容包括：電腦基本組件及配備；購買電腦常識；鍵盤、滑鼠及視窗的操作；認識瀏覽器；網上搜尋資料；使用電郵；網絡安全守則；無線網絡之使用；Android 平板電腦操作基礎及如何下載及安裝軟件；Android 智能電話之使用等。請自備手提電腦、平板電腦及智能手機。由電腦老師 Jim Ng 先生教授。座位有限，請預先報名（六月六日起接受報名）。只限未參加過本課程的本地居民報名。必須出席全六講。

Tue & Thu Aug 1-17 10:00am-12:00pm Brighthouse

DIGITAL TECHNOLOGY 數碼科技

HOME MAINTENANCE 房屋保養

For more information about Richmond Public Library's programs, and to register for an event, visit the library's online event calendar at www.yourlibrary.ca/events or call the library at 604-231-6412.

HOME SAFETY & MAINTENANCE SERIES

家居安全與保養系列（粵語）

These seminars are presented by licensed home inspector, Daniel Leung. In Cantonese. Registration required.

這些講座均由註冊驗屋師梁瑞華主講。有興趣參加者，請預先報名。

FIRE AND EARTHQUAKE PREPAREDNESS

緊急災難應變計劃

This session outlines the fire, flooding and earthquake protection facilities that you should have in your home and how to prepare your emergency preparedness plan.

內容包括家裡應有的火災、水災和地震保護設施和如何準備你的緊急災難應變計劃。

Tue Jul 4 7:30-9:00pm Brighthouse

PEST AND ANIMAL DAMAGE

家居害蟲和動物損害

Learn how to identify the pests and wild animals that you find in your house and yard and prevent them from entering your home to cause damage.

內容包括如何識別和防止害蟲和野生動物進入你的房子並造成建築物損壞。

Tue Aug 1 7:00-8:30pm Brighthouse

PARENTS & KIDS 父母與子女

CHINESE PARENTS & TODDLER TIME

華人家長與幼兒時間（國、粵語）

Join us for stories, songs, play and parent education. This program is for children age 10 months to 2 years and their caregivers. Presented in partnership with Touchstone family Association and Richmond Family Place. In Cantonese and Mandarin. Drop in.

活動包括講故事、兒歌、遊戲及育兒知識。適合十月至兩歲大兒童及他們的護理人參加。合辦機構：Touchstone family Association and Richmond Family Place。

Fri Jul 14-Aug 18 10:00-11:30am Brighthouse

For more information about Richmond Public Library's programs, and to register for an event, visit the library's online event calendar at www.yourlibrary.ca/events or call the library at 604-231-6412.